
1;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Στο ΣτΕ το μπαλάκι για τα δώρα
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 15 Ημερομηνία

έκδοσης:
06-03-2019

Επιφάνεια: 512.04 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

Στο ΣτΕ το μπαλάκι για τα δώρα
■ «Ναι μεν, αλλά» 
του Τσακαλώτου 
στηνΑΔΕΔΥ για 

13ο και 14ο μισθό

Στιγμιότυπο από τη χθεσινή συγκέντρωση της ΠΟΕΔΗΝ και τηςΑΔΕΔΥ έξω από το υπουργείο Οικονομίας. Κάτω: Ο 
Ευκλείδης Τσακαλώτος

νοιχτό το ενδεχόμε
νο της καταβολής των 
αναδρομικών για τις 
περικοπές του 13ου 
και του 14ου μισθού 

στο Δημόσιο, στον βαθμό που 
υπάρξει δικαίωση των αιτημάτων 
των δημοσίων υπαλλήλων από 
το ΣτΕ, άφησε στο προεδρείο της 
ΑΔΕΔΥ ο υπουργός Οικονομικών 
Ευκλείδης Τσακαλώτος, σύμφωνα 
με τον πρόεδρό της Γιάννη Πάιδα.

Ο πρόεδρος της ΑΔΕΔΥ υπο
στήριξε ότι «ο υπουργός δεν ανέ
λαβε καμία συγκεκριμένη δέ
σμευση ακόμα και μετά την έκ
δοση της απόφασης του ΣτΕ», 
αφήνοντας όμως, σύμφωνα με 
τον ίδιο, ανοιχτό παράθυρο για 
την καταβολή των αναδρομικών, 
στον βαθμό που πρό
κειται για μια εφά
παξ και μη επα
ναλαμβανόμενη 
δαπάνη. Μάλι
στα, μετέφερε την 
εικόνα των συζη
τήσεων ανάμεσα 
στο οικονομικό 
επιτελείο και

στους θεσμούς, με τους τελευταί
ους να εμφανίζονται διαλλακτι

κοί στο ενδεχόμενο χορήγη
σης αναδρομικών, εφόσον 

δεν θίγονται οι στόχοι 
για τα πρωτογενή αλεο- 
νάσματα.

Τις προηγούμε
νες ημέρες αρμόδιες πη

γές άφηναν ανοιχτό σχε
τικά με το συγκεκριμένο 
θέμα το ενδεχόμενο «πα

ραβίασης» του ορί
ου 3,5°/ο του ΑΕΠ, 

στον βαθμό που 
η απόφαση του 
ΣτΕ θεωρηθεί 
«εξωγενής πα- 
ράγοντας», 
στον οποίο η 

κυβέρνηση 
δεν μπορεί 
να παρέμ- 
βει. Ανά
λογα με

το χρονικό σημείο από το οποίο 
θα μετρήσουν τα αναδρομικά, το 
δημοσιονομικό κόστος εκτιμά- 
ται ότι κυμαίνεται από 1,4 δισ. 
έως και 3,2 δισ. ευρώ. Σε αναμο
νή της απόφασης του Συμβουλί
ου της Επικράτειας, 610.000 ερ
γαζόμενοι του Δημοσίου (μόνιμοι 
και μη) διεκδικούν τα αναδρομικά 
για τα επιδόματα Χριστουγέννων, 
Πάσχα και αδείας, που καταργή- 
θηκαν με τους μνημονιακούς νό
μους του 2012.

Σύμφωνα με τις εκτιμήσεις 
τους, περίπου το 80°/ο ήδη έχει 
κάνει αγωγή και, αν συνεχιστεί 
αυτή η τάση με τους ίδιους ρυθ
μούς, το ποσοστό θα φτάσει και θα 
ξεπεράσει πολύ σύντομα το 95°/ο. 
Με βάση όσα είπε ο κ. Πάιδας, αν 
το ΣτΕ κρίνει ότι πρέπει να επα- 
νέλθουν τα δώρα σε όλους τους 
εν ενεργεία δημοσίους υπαλλή
λους, ο κ. Τσακαλώτος ανέφερε 
ότι τότε θα απαιτηθούν «δομικές

αλλαγές» στο σύστημα μισθοδο
σίας των δημοσίων υπαλλήλων.

Πίσω από αυτή τη φράση του 
οι συνδικαλιστικοί εκπρόσωποι 
των δημοσίων υπαλλήλων κατά
λαβαν πως εννοεί «ισοδύναμες» 
περικοπές στους μισθούς τους, 
για να καλυφθεί το κόστος και να 
μην κινδυνεύσουν οι στόχοι για 
τα πρωτογενή πλεονάσματα. Για 
τα βαρέα και ανθυγιεινά, η κυ
βέρνηση έδωσε εξάμηνη παράτα
ση στις αλλαγές για να μην πέ
σουν προεκλογικά.

Από τη συζήτηση, όμως, με 
τον υπουργό και μπροστά στις εν
στάσεις της ΑΔΕΔΥ προκύπτει ότι 
ο κ. Τσακαλώτος δεσμεύτηκε να 
μην ισχύσουν οι μειώσεις έως 
30°/ο στο κονδύλι του Προϋπολο
γισμού, να μη μειωθούν κονδύ
λια και δικαιούχοι, εάν δεν πρέ
πει, και να καλυφθούν όλοι όσοι 
πρέπει με «ουδέτερο» δημοσιονο
μικά τρόπο.



2;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΑΙΣΧΟΣ!
Πηγή: ESPRESSO Σελ.: 1,7 Ημερομηνία

έκδοσης:
06-03-2019

Επιφάνεια: 837.23 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8330

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ



3;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΑΙΣΧΟΣ!
Πηγή: ESPRESSO Σελ.: 1,7 Ημερομηνία

έκδοσης:
06-03-2019
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στοΤΔρομοκαιτειο

«Τον χτυηουν, 
τον βρίζουν 
και τον φτύνουν 
οι άλλοι aodoveis 
καταννέλλει 
η μητέρα του

Τον απόλυτο Μεσαίωνα βιώνει ένα 
νέο παιδί που έχει διαγνωστεί με 
αυτισμό. Ο 20χρονος Βασίλης νο
σηλεύεται εδώ και οκτώ μήνες σε 
τμήμα σοβαρών περιστατικών στο 
Δρομοκάίτειο, όπου γίνεται έρμαιο 
σχιζοφρενών, τοξικομανών ακόμα 
και εγκληματιών που τον περιστοιχί
ζουν, ανήμπορος να αντιδράσει κα
θώς είναι δεμένος χειροπόδαρα με 
λουριά!
Οπως καταγγέλλει η μητέρα του, αν 
και αναζητεί λύση για το πού θα ζει, 
δεν μπορεί να τον βοηθήσει αφού συ
ναντά μόνο κλειστές πόρτες. «Εχω 
μείνει πέντε μήνες μέσα, κοιμόμουν 
σε ένα στρώμα δίπλα στον γιο μου 
και τα έχω δει με τα μάτια μου. Αυτά 
τα επιβεβαίωσαν και γιατρός και ο δπ

οικητής του Δρομοκόίτειου στον ει
σαγγελέα, όπου πήγαμε πριν από 
έναν μήνα. Ο Βασίλης έχει αυτοκατα- 
στροφικές τάσεις. Τον χτυπούν, τον 
βρίζουν, τον φτύνουν οι άλλοι ασθε
νείς και, βέβαια, δεν ευθύνονται αυ
τοί γί αυτό» λέει με πόνο ψυχής στο 
iatropedia.gr η μητέρα του 20χρονου 
Παναγιώτα Λιόλιου.

Για την απάνθρωπη αυτή κατά
σταση κινητοποιήθηκαν χθες και οι 
εργαζόμενοι του Δρομοκαΐτειου, απο- 
κλείοντας την εφημερία από τις 8 το 
πρωί, με μοναδικό αίτημα να βρεθεί 
κατάλληλος χώρος φιλοξενίας για τον 
20χρονο. «Ούτε ζώα δεν νοσηλεύο
νται σε τέτοιες συνθήκες» είπε χαρα
κτηριστικά ο πρόεδρος της Πανελλή
νιας Ομοσπονδίας Εργαζομένων Δη

μόσιων Νοσοκομείων Μιχάλης Γιαν- 
νάκος και συμπλήρωσε: «Εχουμε 
βάλει τσιμέντο στο κρεβάτι του στον 
θάλαμο όπου νοσηλεύεται, γιατί το με
τακινεί και το χτυπάει στους τοίχους. 
Είναι πάρα πολύ επικίνδυνο να βρί
σκεται εδώ». Μετά την ηλικία των 15

ετών, ο Βαοίλης πήγε στο οικοτρο
φείο του Σκαραμαγκά, το οποίο έκλει
σε, και στη συνέχεια σε ειδικό οικο
τροφείο στην Αγία Παρασκευή. Ομως, 
λόγω μιας κρίσης που υπέστη, κατέλη
ξε στο ψυχιατρείο. Από τότε, έκλεισαν 
οι πόρτες όλων των ιδρυμάτων για παι
διά με αυτισμό, αφού κανείς δεν ανα
λαμβάνει την περίπτωσή τους.

Οι γιατροί του Δρομοκαΐτειου απέ- 
στειλαν έγγραφο στην Εισαγγελία ζη
τώντας να βρεθεί κατάλληλος χώρος, 
ωστόσο το αίτημα διαβιβάστηκε στο 
υπουργείο Υγείας, το οποίο δεν έχει 
βρει ακόμα λύση. Στο μεταξύ, ο Βασί
λης παραμένει καθημερινά καθηλω
μένος, με τη μητέρα του να απευθύνει 
αγωνιώδη έκκληση να απαλλαγεί το 
παιδί της από αυτό το βασανιστήριο.

m

n 20xpovos αυτιοτικόε ζει δεμένοε χειροπόδαρα με λουριά 
στο Δρομοκαΐτειο εδώ και οκτώ ολόκληρουε μήνεε



4;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Τσίπρας, Πολάκης και Αχτσιόγλου είχαν την
τιμητική τους

Πηγή: STAR PRESS Σελ.: 1,12 Ημερομηνία
έκδοσης:

06-03-2019

Επιφάνεια: 348.17 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 4295

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

ΝΤΥΘΗΚΑΝ 01 ΚΑΘΑΡΙΣΤΡΙΕΣ ΣΤΟ «ΔΡΟΜΟΚΑΪΤΕΙΟ»

Τσίπρας, ΠοΡάκης και ΑχτσιόγΡου 
είχαν την τιμητική τους !«*.«
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1  Τσίπρας, Πολάκης και Αχτσιόγλου είχαν την τιμητική τους
Πηγή: STAR PRESS Σελ.: 1,12 Ημερομηνία

έκδοσης:
06-03-2019

Ντύθηκαν πολιτικοί οι καθαρίστριεε 
από το Δρομοκαίτειο

Τσίπρας, Ποϋάκης 
και Αχτσιόνϋου είχαν 
ιαν τιματικΑ τους
ΜΕ ΑΠΟΚΡΙΑΤΙΚΕΣ μάσκεε πολιτικών προσώ
πων, γαϊτανάκι και κίτρινα γάντια, οι καθαρί- 
στριεε του «Δρομοκαΐτειου» και μέλη τηε ΠΟΕ- 
ΔΗΝ πραγματοποίησαν συγκέντρωση διαμαρτυ- 
ρίαε έξω από τη Βουλή. Οι εργαζόμενεε βρί
σκονται στην πόρτα τηε απόλυσηε, καθώε λή
γουν οι συμβάσειε τουε τον Αύγουστο και ξε
κινάει από τώρα νέοε διαγωνισμόε πρόσλη- 
ψηε νέων καθαριστριών στο νοσοκομείο. Οι 
συμμετέχοντεε στην κινητοποίηση ζητούν επι
πλέον ενιαία προκήρυξη για όλα τα νοσοκομεία, 
ώστε να αναγνωριστεί η προϋπηρεσία τουε και 
να έχουν περισσότερεε πιθανότητεε να προσλη- 
φθούν στο διαγωνισμό.



6;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΥΓΕΙΑ πραγματοποίησε η ΠΟΕΔΗΝ, ζητώντας ένταξη
Πηγή: NEWSDAY Σελ.: 2 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-03-2019

Επιφάνεια: 17.22 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

ΥΓΕΙΑ
Στάση εργασίας έως τις 15.00 και 
συγκέντρωση στο υπουργείο Οικονομικών 
πραγματοποίησε η ΠΟΕΔΗΝ, ζητώντας ένταξη 
των εργαζομένων στα ΒΑΕ, την καταβολή των 
αναδρομικών και στο μισθό των επιδομάτων 
αδείας, αύξηση μισθών, κ.α.



7;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΓΙΑΤΡΟΙ ΤΟΥ ΕΣΥ Ποινή για απασχόληση σε
ιδιωτικές κλινικές

Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

06-03-2019

Επιφάνεια: 90.56 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΓΙΑΤΡΟΙ ΤΟΥ ΕΣΥ

Ποινή για απασχόληση 
σε ιδιωτικές κλινικές
Βαρύτατες ποινές για τους πανεπιστη
μιακούς γιατρούς που απασχολούνται 
σε ιδιωτικές κλινικές ορίζει νομοσχέ
διο του υπουργείου Υγείας. Συγκεκρι
μένα, στους κατόχους άδειας ίδρυσης 
και λειτουργίας ιδιωτικής κλινικής που 
απασχολούν με οποιαδήποιε σχέση 
ιατρούς του ΕΣΥ ή πανεπιστημιακούς 
γιατρούς, κατά παράβαση του άρθρου 
11 ίου νόμου 2889/2001, επιβάλλεται 
πρόστιμο70.000 ευρώ και σε περί
πτωση υποτροπής, επιβάλλεται ως δι
οικητική κύρωση η αφαίρεση της 
άδειας ίδρυσης και λειτουργίας της 
κλινικής. Ο σύλλογος ΔΕΠ Ιατρικών 
Σχολών από την πλευρά του διαμαρ
τύρεται, τονίζοντας ότι «ενώ όλοι οι 
πανεπιστημιακοί καθηγητές έχουν τη 
δυνατότητα να ασκούν ελεύθερα 
επαγγελματικές δραστηριότητας εφό
σον καλύπτουν τις ακαδημαϊκές τους 
υποχρεώσεις, η κυβέρνηση αφαιρεί 
τη δυνατότητα αυτή στους πανεπιστη
μιακούς ιατρούς. Η τακτική αυτή και η 
επιθετική πολιτική που εφαρμόζει η 
κυβέρνηση ενάντια στους πανεπιστη
μιακούς ιατρούς μόνο αρνητικά απο
τελέσματα για την κοινωνία μπορεί να 
έχει τόσο για το κλινικό κοινό όσο και 
για το εκπαιδευτικό και το ερευνητικό 
έργο που επιτελούν οι πανεπιστημια
κοί ιατροί».



8;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Έρχονται ανατιμήσεις στα φάρμακα
Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 1,11 Ημερομηνία

έκδοσης:
06-03-2019

Επιφάνεια: 225.47 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 560

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΡΧΟΝΤΑΙ ΑΥΞΗΣΕΙΣ
ΣΤΙΣ ΤΙΜΕΣ ΤΩΝ ΦΑΡΜΑΚΩΝ >ιι
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1  Έρχονται ανατιμήσεις στα φάρμακα
Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 1,11 Ημερομηνία

έκδοσης:
06-03-2019

Έρχονται ανατιμήσεις οτα φάρμακα
Τι προβλέπει η σχεπκή τροπολογία του υπου ργείου Υγείας για τιμολογήσεις και clawback

Μ
ικρή ανάσα για μείωση του 
clawback στα νοσοκομει
ακά φάρμακα που αποζημιώνει 

ο ΕΟΠΥΥ στα ιδιωτικά νοσοκο
μεία δίνει η χθεσινή τροπολο
γία που κατέθεσε το υπουργείο 
Υγείας, με βάση την οποία ο προ
ϋπολογισμός αυξάνεται από τα 
55,8 εκατ. ευρώ στα 82 εκατ. ευ
ρώ και αντίστοιχα αναμένεται 
να μειωθεί το clawback που εκη- 
μάτο στα περίπου 130 εκατ. ευ
ρώ.

Επιπλέον, η τροπολογία προ
βλέπει την προμήθεια φαρμά
κων των δημόσιων νοσοκομεί
ων μέσω του ΙΦΕΤ, όταν για τα

■ Προβλέπεται η σταδιακή 
αύξηση της τιμής των φαρ
μάκων αναφοράς κατά 
ποσοστό 10% σε κάθε 
ανατιμολόγηση, εφόσον 
αυτά είχαν υποχωρήσει 
κάτω από τη χαμηλότερη 
τιμή της Ευρωζώνης.

φάρμακα αυτά έχει προηγηθεί 
διαδικασία διαπραγμάτευσης 
και έχουν συναφθεί συμφωνίες 
με κάποια φαρμακευτική. Αυτό 
γίνεται ώστε να φαίνεται ουσια
στικά ως ένας μόνο ο αγοραστής

και να μη διακυβεϋεται η εμπι
στευτικότητα της τιμής.

Η τροπολογία εισάγει και τις 
σχεδιαζόμενες αλλαγές στην τι
μολόγηση των φαρμάκων. Ειδι
κότερα προβλέπεται η σταδια
κή αύξηση της τιμής των φαρ
μάκων αναφοράς κατά ποσοστό 
10% σε κάθε ανατιμολόγηση, 
εφόσον αυτά είχαν υποχωρήσει 
κάτω από τη χαμηλότερη τιμή 
της Ευρωζώνης. Με τον τρόπο 
αυτό αποσοβείται ο κίνδυνος 
απόσυρσης από την ελληνική 
αγορά των φτηνών φαρμάκων.

Ταυτόχρονα προβλέπεται για 
τα φάρμακα τα οποία έχουν ήδη

λάβει τιμή στο τελευταίο Δελτίο 
Τιμών, εφόσον από την ανατι- 
μολόγηση προκόψει μεγάλη μεί
ωση με βάση το μέσο όρο των 
δυο χαμηλότερων τιμών (κι όχι 
τριών όπως ήταν μέχρι σήμερα), 
αυτή να μην εφαρμόζεται άμε
σα, αλλά σταδιακά με μείωση 
κατά ποσοστό 10% κάθε φορά, 
εφόσον η νέα τιμή που θα προ
κόψει θα είναι μεγαλύτερη αυ
τής της υποχώρησης με βάση 
τον μέσο όρο των δόο χαμηλό
τερων τιμών.

Αναφορικά με τα γενόσημα 
προβλέπεται ότι η τιμή του γε- 
νόσημου φαρμάκου ορίζεται στο

65% της τιμής του αντίστοιχου 
προϊόντος αναφοράς μετά τη λή
ξη της περιόδου προστασίας και 
σε κάθε περίπτωση δεν μπορεί 
να είναι χαμηλότερη του κόστος 
ημερήσιας θεραπείας. Με τον 
τρόπο αυτό επιτυγχάνεται η ομο- 
γενοποίηση της τιμής των γενο- 
σήμων από την πρώτη ανατιμο- 
λόγηση, σε αντίθεση με την επι
κρατούσα κατάσταση όπου πολ
λά γενόσημα, ακριβώς ίδια όσον 
αφορά τη δραστική, στη μορφή 
του φαρμάκου και στην περιε
κτικότητα της συσκευασίας 
έχουν διαφορετική τιμή μεταξύ 
τους. [SID.-12506591



10;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  «Όχι στην εξίσωση των τσιγάρων»
Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
06-03-2019

Επιφάνεια: 232.57 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 560

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Όχι στην εξίσωση τωντσιγάρων»
Αντίδραση της Παπαστράτος για τα άρθρα 96 και 97 του σχεδίου νόμου

Τ
ην έντονη αντίδρασή της στην 
κυβέρνηση και ειδικότερα 
προς το υπουργείο Υγείας εξέ- 

φρασε με ανακοίνωσή της η κα
πνοβιομηχανία Παπαστράτος, 
τοποθετούμενη δημόσια ενάν
τια στα άρθρα 96 και 97 του σχε
δίου νόμου του υπουργείου που 
«ρυθμίζουν» τα ηλεκτρονικά τσι
γάρα και τα θερμαινόμενα προ
ϊόντα καπνού, «εξισώνοντάς τα 
εντελώς ατεκμηρίωτα με τα συμ
βατικά τσιγάρα και που στο εξής 
θα ανημετωπίζονται σαν να είναι 
όλα ίδια μεταξύ τους».

Σύμφωνα με την Παπαστρά
τος, τα προαναφερθέντα άρθρα 
παρουσιάστηκαν ως κεραυνός 
εν αιθρία, χωρίς την τήρηση των 
προβλεπόμενων διαδικασιών 
από την Ευρωπαϊκή Ένωση, χω
ρίς καμία προηγούμενη δια- 
βούλευση και εντελώς αποσπα

ν., ■

σματικά σε ένα νομοσχέδιο που 
πραγματεύεται άλλα ζητήματα. 
Η Παπαστράτος καλεί τον υπου ρ- 
γό Υγείας να αποσύρει τα δύο 
άρθρα και να ανοίξει έναν ευρύ 
και ειλικρινή διάλογο γι’ αυτά, με 
όλα τα ενδιαφερόμενο μέρη, επι
στημονική κοινότητα, Κοινωνία

των Πολιτών και εταιρείες με βα
σικό στόχο την εφαρμογή, επι
τέλους, του αντικαπνιστικού νό
μου στην Ελλάδα και τη μείωση 
της βλάβης που προκαλεί το κά
πνισμα καθώς και για τον ρόλο 
που έχουν να παίξουν τα εναλ
λακτικά προϊόντα.

Όπως επισημαίνει, «τονΜάρ
τιο του 2017, μεσούσης της 2ης 
αξιολόγησης, η εταιρεία ανα
κοίνωσε μία μεγάλη επένδυση 
300 εκατομμυρίων ευρώ. Ήταν 
μία ψήφος εμπιστοσύνης στη 
χώρα. Η επένδυση, που απο
σκοπούσε στον μετασχηματι
σμό του εργοστασίου μας προ- 
κειμένου να παράγει αποκλει
στικά νέα καπνικά προϊόντα, υλο
ποιήθηκε σε χρόνο ρεκόρ και 
τον Μάρτιο του 2018 το εργο
στάσιο έπαψε για πάντα να πα
ράγει συμβατικά τσιγάρα». Η Πα

παστράτος εξηγεί ότι το εργο
στάσιο έχει σχεδόν αποκλειστι
κά εξαγωγικό προσανατολισμό 
και τροφοδοτεί 15 από τις με
γαλύτερες αγορές του κόσμου 
με νέα καπνικά προϊόντα, συ
νεισφέρει με 1 δισ. ευρώ τονχρό- 
νο στα έσοδα του κράτους, δη
μιουργεί 400 νέες θέσεις εργα
σίας, οι περισσότερες υψηλής 
ειδίκευσης, οι οποίες προστί
θενται στις 800 υπάρχουσες θέ
σεις. Επίσης, η εταιρεία επανα
λαμβάνει πως αγοράζει περίπου 
τη μισή παραγωγή ανατολικών 
καπνών της Ελλάδας και αποτε
λεί έναν ενεργό και υπεύθυνο 
εταιρικό πολίτη με δράσεις κοι
νωνικής υπευθυνότητας, καθώς 
και πολύτιμο συνεργάτη της πο
λιτείας στην προσπάθεια πάτα
ξης του λαθρεμπορίου.

[SID.-I2506089]
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1  Επιφυλάξεις ΟΗΕ για ιατρική κάνναβη
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 7 Ημερομηνία

έκδοσης:
06-03-2019

Επιφάνεια: 269.36 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Επιφυλάξεις ΟΗΕ 
για ιατρική κάνναβη
Σοβαρές επιφυλάξεις ως προς την 
ιατρική χρήση κανναβινοειδών χω
ρίς αυστηρό έλεγχο, τόσο κατά την 
παραγωγή των σχετικών προϊόντων 
όσο και ως προς τη χρήση τους, 
εκφράζει η Διεθνής Επιτροπή του 
ΟΗΕ για τον Ελεγχο των Ναρκω
τικών. Στη φετινή ετήσια έκθεσή 
της, και ενώ η χώρα μας έχει προ
χωρήσει στην αδειοδότηση για την 
καλλιέργεια και παραγωγή προϊόν
των ιατρικής κάνναβης, η Επιτροπή 
προειδοποιεί ότι τα προγράμματα 
ιατρικής χρήσης κανναβινοειδών, 
εφόσον δεν ελέγχονται επαρκώς, 
μπορεί να έχουν αρνητικές επι
πτώσεις στη δημόσια υγεία και να 
αυξήσουν τη χρήση μη ιατρικής 
κάνναβης στους ενήλικες. Οπως 
τονίζεται στην έκθεση, η οποία πα
ρουσιάστηκε χθες από το Κέντρο 
Θεραπείας Εξαρτημένων Ατόμων, 
μπορεί επίσης να συμβάλλουν στη 
νομιμοποίηση της μη ιατρικής χρή
σης κάνναβης «αποδυναμώνοντας 
την αντίληψη του κοινού για τους 
κινδύνους της χρήσης της ουσίας 
και καθησυχάζοντας την ανησυχία 
του σχετικά με την “ψυχαγωγική” 
χρήση της κάνναβης».

Στο πλαίσιο αυτό, η Επιτροπή 
καλεί τις χώρες που εφαρμόζουν 
προγράμματα ιατρικής κάνναβης 
να θέτουν την παραγωγή και την 
προμήθεια των σχετικών προϊόντων 
υπό κρατικό έλεγχο, να διασφαλί
ζουν ότι τα φαρμακευτικά καννα- 
βινοειδή χρησιμοποιούνται μόνο 
υπό ιατρική παρακολούθηση και 
να μην επιτρέπουν τη χρήση καν- 
ναβινοειδών στην ιατρική πρακτική 
χωρίς αποδείξεις ότι είναι ασφαλή 
και αποτελεσματικά.

Η Επιτροπή στην έκθεσή της 
αναφέρεται και σε άλλο ένα «επί
καιρο» για την Ελλάδα ζήτημα, που 
αφορά τους χώρους εποπτευόμενης 
χρήσης, τη δημιουργία των οποίων 
προωθεί η κυβέρνηση. Σύμφωνα 
με την Επιτροπή, θα πρέπει να δια

σφαλίζεται ότι αυτοί εντάσσονται 
σε ένα ευρύ φάσμα υπηρεσιών υγεί
ας για τους εξαρτημένους, με απώ
τερο στόχο τη θεραπεία και την 
απεξάρτηση, και ότι δεν αντικαθι
στούν τα προγράμματα πρόληψης 
και θεραπείας. Τονίζει, δε, ότι θα 
πρέπει να προλαμβάνεται η ακούσια 
ενθάρρυνση της χρήσης και της 
διακίνησης ναρκωτικών μέσα και 
γύρω από τους χώρους εποπτευό
μενης χρήσης.

Στην ανασκόπηση για την κατά
σταση των ναρκωτικών το 2017 σε 
παγκόσμιο επίπεδο, η έκθεση εστιά
ζει μεταξύ άλλων στην αναβίωση 
της παράνομης αγοράς του «έκστα-

Προειδοποιεί ότι τα 
προγράμματα ιατρικής 
χρήσης κανναβινοειδών, 
εφόσον δεν ελέγχονται 
επαρκώς, μπορεί να 
αυξήσουν τη χρήση 
κάνναβης σε ενήλικες.
ση» στην Ευρώπη, όπως επιβεβαι
ώνεται από τις αναφορές για αυ
ξημένες κατασχέσεις του ναρκω
τικού και τον αυξημένο αριθμό ση
μείων παραγωγής της ουσίας, καθώς 
και στην επιδείνωση της «επιδη
μίας» υπερβολικής δόσης οπιοειδών 
στις ΗΠΑ, όπου το 2017 καταγρά- 
φηκαν περισσότεροι από 70.000 
σχετικοί θάνατοι, σημειώνοντας 
αύξηση της τάξης του 10% σε σχέση 
με το 2016. Η καλλιέργεια θάμνων 
κόκας και η παραγωγή κοκαΐνης 
στην Κολομβία έφτασαν στο υψη
λότερο επίπεδο όλων των εποχών, 
ενώ ανησυχητικά επίπεδα αγγίζει 
η διακίνηση και η χρήση μεθαμ- 
φεταμίνης στην Ανατολική και 
Νοτιοανατολική Ασία.

ΠΕΝΝΥ ΜΠΟΥΛΟΥΤΖΑ
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1  Ο… Άγγλος ασθενής θεραπεύτηκε από το AIDS
Πηγή: ΕΘΝΟΣ Σελ.: 35 Ημερομηνία

έκδοσης:
06-03-2019

Επιφάνεια: 703.04 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 4750

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ασθενής που
έπασχε από 
AIDS έγινε 
ο δεύτερος που 
«θεραπεύτηκε» 
έπειτα από 
μεταμόσχευση 
βλαστοκυττά
ρων

Tns
ΕΡΗΣ

ΠΑΝΣΕΛΗΝΑ
epanselina®

ethnos.gr

0... Αγγλος ασθενής 
θεραπεύτηκε από το AIDS
Υπεβλήθη σε μεταμόσχευση βλαστοκυττάρων μυελού των οστών 
λόγω καρκίνου και σώθηκε και από τον ιό HIV

Ο
λο και πιο κοντά στη θεραπεία 
του AIDS πλησιάζει η παγκό
σμια ιατρική κοινότητα, δίνο
ντας ελπίδες σε δεκάδες εκατομμύρια 

ανθρώπους που είναι μολυσμένοι 
από τον ιό HIV. Με την ανακοίνωση 
του δεύτερου ασθενούς στην ιστορία 
που απαλλάσσεται πλήρως από τον 
ιό, μέσω μεταμόσχευσης βλαστοκυτ
τάρων μυελού των οστών, οι ερευνη
τές ελπίζουν ότι οδηγούνται αργά 
αλλά σταθερά npos μια γονιδιακή 
θεραπεία της νόσου.
Ερευνητές, με επικεφαλής τον καθη
γητή Ραβίντρα Γκούπτατου Πανεπι
στημίου του Κέιμπριτζ, ανακοίνωσαν 
ότι ο λεγόμενος «ασθενής του Λον
δίνου» (κατ’ αντιστοιχία με τον «ασθε
νή του Βερολίνου», τον πρώτο άν
θρωπο που θεραπεύθηκε από το AIDS 
την περασμένη δεκαετία) θεωρείται 
«λειτουργικά θεραπευμένος» και «σε 
ύφεση», αν και ακόμα είναι νωρίς να 
μιλήσουν για «θεραπεία». Ο ανώνυ
μος άνδρας υποβλήθηκε σε μεταμό
σχευση μυελού των οστών από έναν 
δωρητή με σπάνια γενετική μετάλλα
ξη (του γονιδίου CCR5) που προσφέ
ρει αντίσταση στον ιό HIV. Εδώ και 
18 μήνες έχει διακόψει τη φαρμακευ
τική αγωγή και προς το παρόν δεν 
υπάρχει καμία ένδειξη επανεμφάνι
σης της νόσου.
Ο ασθενής είχε μολυνθεί από τον ιό 
το 2003 και εννέα χρόνια αργότερα 
διαγνώσθηκε με μια μορφή καρκί
νου του αίματος, με λέμφωμα 
Hodgkin. Το 2 016 οι γιατροί (ομάδα 
από τα πανεπιστήμια του Κέιμπριτζ,

της Οξφόρδης και του University 
College του Λονδίνου) αποφάσισαν 
να προχωρήσουν σε μεταμόσχευση 
μυελού των οστών, αφού «ήταν πραγ
ματικά η τελευταία του ελπίδα επι
βίωσης», όπως ανέφερε ο δρ Γκούπτα 
στο Reuters.
Η εν λόγω μέθοδος δεν μπορεί να 
χρησιμοποιηθεί ευρέως για τη θερα
πεία του AIDS λόγω της υψηλής πο- 
λυπλοκότητας και του κόστους της, 
αλλά και των κινδύνων που έχουν 
για τους ασθενείς τα μοσχεύματα 
βλαστοκυττάρων.

Γονιδιακή τεχνολογία
«Παρόλο που αυτή δεν είναι μια ρε
αλιστική μεγάλης κλίμακας στρατη
γική θεραπείας, αντιπροσωπεύει μία 
κρίσιμη στιγμή. Αυτό που ελπίζουμε 
είναι ότι τελικά θα οδηγήσει σε ασφα
λή, μη δαπανηρή και εύκολη στρατη
γική με τη χρήση γονιδιακής τεχνο
λογίας και μεθόδων με αντισώματα» 
σχολίασε ο πρόεδρος της Διεθνούς 
Εταιρείας AIDS, Αντον Πόζνιακ. Η 
ομάδα του Γκούπτα σκοπεύει να αξι- 
οποιήσει τα ευρήματα της περίπτωσης 
του «ασθενούς του Λονδίνου» για να 
ανακαλύψει νέες θεραπευτικές μεθό
δους - μπορεί να οδηγήσουν στο 
μέλλον στην τροποποίηση του γονι
δίου CCR5 που επιτρέπει στον ιό να 
εισέλθει στα κύτταρα. «Πρέπει να κα
τανοήσουμε αν μπορούμε να εξοντώ
σουμε αυτόν τον υποδοχέα σε άτομα 
με HIV, το οποίο θα είναι εφικτό με 
γονιδιακή θεραπεία» εξήγησε.
To AIDS έχει σκοτώσει περίπου 35

εκατομμύρια ανθρώπους από την εμ
φάνισή του τη δεκαετία του 1980 και 
έχει χαρακτηριστεί ως η «μάστιγα του 
20ού αιώνα», ενώ περίπου 37 εκα
τομμύρια άνθρωποι είναι σήμερα 
μολυσμένοι από τον ιό. Οι επιστημο
νικές πρόοδοι έχουν οδηγήσει τα τε
λευταία χρόνια σε αποτελεσματικούς 
συνδυασμούς φαρμάκων που εξα
σφαλίζουν μια φυσιολογική καθημε
ρινότητα και φυσιολογικό προσδόκι
μο ζωής για τους οροθετικοός ·

ΤΟ ΠΡΩΤΟ ΘΑΥΜΑ

Ο πρώτος ασθενής στον κόσμο 
που θεραπεύθηκε από το AIDS 
ήταν ο Αμερικανός Τίμοθι Μπρά- 
ουν, γνωστός και ως ο «ασθενής 
του Βερολίνου». Το 1995 διαγνώ- 
σθηκε με τον ιό HIV καιΐΙ χρόνια 
αργότερα εμφάνισε, όπως και ο 
«ασθενής του Λονδίνου», καρκίνο 
(οξεία μυελοειδή λευχαιμία). Το 
2007 ξεκίνησε σε νοσοκομείο του 
Βερολίνου, όπου νοσηλευόταν, 
αντίστοιχη θεραπεία με αυτήν του 
Λονδίνου, δηλαδή μεταμόσχευση 
βλαστοκυττάρων μυελού των 
οστών από δότη με ανοσία στον 
HIV. Δεκαέξι μήνες μετά τη μετα
μόσχευση διέκοψε τα αντιρετροϊκά 
φάρμακα και το 2011 ανακοινώθηκε 
το «θαύμα» της ίασής του. Μέχρι 
σήμερα ο Μπράουν, ο οποίος στο 
μεταξύ έχει μετακομίσει στις ΗΠΑ, 
είναι απαλλαγμένος από τον ιό HIV.
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1  Βαριές καμπάνες για το «δίπορτο» των καθηγητών
Ιατρικής

Πηγή: ΕΘΝΟΣ Σελ.: 26 Ημερομηνία
έκδοσης:

06-03-2019

Επιφάνεια: 432.92 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 4750

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

EUROKINISSI/ΠΑΝΝΗΣ παναγοπουλος

Πρόστιμα-φωτιά και λουκέτα προβλέπονται για ιδιωτικές κλινικές που θα απασχο
λούν πανεπιστημιακούς γιατρούς οι οποίοι υπηρετούν και σε δημόσια νοσοκομεία

Bapies καμπάνε$ 
για το «δίπορτο» των 
καθηγητών Ιατρικός

Φ
ρένο στη δυνατότητα των καθη
γητών Ιατρικής να απασχολού
νται ταυτόχρονα στα δημόσια 
νοσοκομεία και στις ιδιωτικές κλινικές 

βάζει το υπουργείο Υγείας. Με το άρθρο 
21 που περιλαμβάνεται στο πολυνομο- 
σχέδιο επανέρχεται παλαιότερη διάτα
ξη του 2001, όταν υπουργός Υγείας 
ήταν ο Αλέκος Παπαδόπουλος, η οποία 
προβλέπει αυστηρά πρόστιμα και λου
κέτα σε ιδιωτικές κλινικές οι οποίες θα 
απασχολούν καθηγητές Ιατρικής.
Η μάχη για την απαγόρευσητης παράλ
ληλης εργασίας στους πανεπιστημια
κούς γιατρούς έχει αρχίσει εδώ και 
χρόνια, παρότι στην πράξη δεν έχει 
εφαρμοστεί ποτέ. Πρόκειται για πάγιο 
αίτημα των νοσοκομειακών γιατρών 
(ΟΕΝΓΕ), οι οποίοι ζητούν να αρθεί η 
δυνατότητα στους καθηγητές Ιατρικής 
να ασκούν παράλληλα ιδιωτικό έργο. 
Οι γιατροί του ΕΣΥ θεωρούν ότι το «δί
πορτο» των πανεπιστημιακών γιατρών 
αφήνει ανοικτό το ενδεχόμενο να κα- 
τευθύνονται οι ασθενείς στον ιδιωτικό 
τομέα για τις χειρουργικές επεμβάσεις. 
Ηδη, πάντως, το μέτρο έχει τύχει θετι
κής ανταπόκρισης 
από τους νοσοκομει
ακούς γιατρούς, αλλά 
από την άλλη έχει προ- 
καλέσει τις έντονες 
αντιδράσεις των κα
θηγητών Ιατρικής. Οπως προβλέπει η 
διάταξη, οι ιδιωτικές κλινικές που θα 
αψηφήσουν τον νόμο θα τιμωρούνται 
στην πρώτη παράβαση με πρόστιμο 
ύψους 70.000 ευρώ, ενώ σε περίπτωση 
επανάληψης θα αφαιρείται η άδεια 
λειτουργίας τους.
Υψηλόβαθμες κυβερνητικές πηγές ανα
φέρουν στο «Εθνος» ότι το επόμενο δι

άστημα θα ξεκινήσουν εντατικοί έλεγχοι 
σε μεγάλες ιδιωτικές κλινικές, προκει- 
μένου να διαπιστωθεί αν έχουν διακόψει 
χη συνεργασία τους με καθηγητές Ιατρι
κής. Μάλιστα, θα εξετάζεται λεπτομερούς 
αν κάποιοι καθηγητές πληρώνονται 
μέσω τρίτων προσώπων για να παρα- 
κάμψουντη διαδικασία, για παράδειγμα 
με αξιοποίηση των Δελτίων Παροχής 
Υπηρεσιών άλλων ιδιωτών γιατρών.
Ο νευροχειρουργός Πάνος Παπανικο- 
λάου του Ενωτικού Κινήματος για την 
Ανατροπή και γενικός γραμματέας της 
ΟΕΝΓΕ δηλώνει στο «Εθνος»: «Επανέρ
χεται σε ισχύ ολόκληρο το άρθρο 11 
του νόμου Παπαδόπουλου του 2001, 
πράγμα που σημαίνει ότι θα υπάρχουν 
αυστηρές κυρώσεις σε ιδιωτικές κλινι
κές που θα επιτρέπουν σε πανεπιστη
μιακούς καθηγητές γιατρούς να ασκούν 
εκεί κλινικό έργο. Θεωρώ ότι είναι εν 
μέρει σε σωστή κατεύθυνση κάτω από 
την επί πολλά χρόνια πίεση του νοσο
κομειακού και του λαϊκού κινήματος 
που διεκδικεί κάθε γιατρός που εργά
ζεται σε δημόσια μονάδα να είναι πλή
ρους και αποκλειστικής απασχόλησης

χωρίς ταυτόχρονο δικαίωμα άσκησης 
ιδιωτικής ιατρικής. Αυτό μπορεί να λει
τουργήσει στην κατεύθυνση τουλάχι
στον να σταματήσουν οι εκβιασμοί npos 
ασθενείς δημοσίων νοσοκομείων, να 
οδηγούνται αναγκαστικά και εκβιαστι
κά npos ιδιωτικές κλινικές ως πελατεία 
πανεπιστημιακών καθηγητών» ·

Δ. ΕΥΘΥΜΙΑΔΟΥ

Μέσω του πολυνομοσχεδίου επανέρχε
ται σε ισχύ ολόκληρο το άρθρο 11 
του «νόμου Παπαδόπουλου» του 2001
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1  ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΥΓΕΙΑΣ: Κινητές Ομάδες Υγείας σε
δυσπρόσιτες περιοχές

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 16 Ημερομηνία
έκδοσης:

06-03-2019

Επιφάνεια: 200.76 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

► ► ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΥΓΕΙΑΣ

Κινητές Ομάδες Υγείας 
σε δυσπρόσιτες περιοχές
ΜΕΤΑ τις ΤΟΜΥ, έρχονται και οι 
ΚΟΜΥ. Η συγκρότηση των εξαγ- 
γελθεισών πριν από λίγο καιρό 
σε μεγάλη εκδήλωση για την 
Πρωτοβάθμια Φροντίδα Υγείας 
Κινητές Ομάδες Υγείας (ΚΟΜΥ) 
περιλαμβάνεται σε τροπολογία 
που κατατέθηκε στο πολυνομο- 
σχέδιο του υπουργείου Υγείας. Οι 
ΚΟΜΥ θα λειτουργούν συμπλη
ρωματικά των ΤΟΜΥ για άτομα 
που κατοικούν σε περιοχές της 
περιφέρειας με δυσπρόσιτο και 
απομονωμένο χαρακτήρα και θα 
παρέχουν υπηρεσίες πρόληψης 
όπως εμβολιασμούς καθώς και 
πρωτοβάθμιας φροντίδας.

Την ίδια στιγμή την αντίδραση 
των φαρμακοποιών προκαλεί 
άλλη τροπολογία της Αριστοτέ- 
λους σχετικά με τη συμμετοχή 
των φαρμακείων στην Πρωτο
βάθμια Φροντίδα Υγείας (ΠΦΥ). 
Σύμφωνα με την τροπολογία, οι 
φαρμακοποιοί μπορούν να προ
βαίνουν σε συγκριμένες πράξεις

πρωτοβάθμιας υγείας, όπως επο
χικούς εμβολιασμούς και αντιτε- 
τανικούς ορούς. Αυτό συνέβαινε 
και μέχρι σήμερα, απλά υπήρχε 
νομικό κενό, το οποίο η ρύθμι
ση αυτή επιχειρεί να καλύψει. 
Το πρόβλημα είναι, σύμφωνα 
με τους φαρμακοποιούς, ότι θα 
πρέπει οι αδειούχοι φαρμακοποιοί 
να περνούν πρώτα από σχετική 
πιστοποίηση.

«Ενώ πήγε να λύσει ένα θέμα, 
το μεταθέτει πάλι για αργότερα, 
καθώς δεν ορίζονται λεπτομέρει
ες, ενώ είναι σαν να μας λέει ότι 
το πτυχίο μας είναι ανεπαρκές», 
αναφέρει ο πρόεδρος του Πανελ
λήνιου Φαρμακευτικού Συλλόγου 
(ΠΦΣ), Κυριάκος Θεοδοσιάδης. 
Ανάμεσα στις διατάξεις της τρο
πολογίας είναι και η ρύθμιση για 
αποζημίωση των φαρμακοποιών 
που καταστράφηκαν τα φαρμα
κεία τους με τις πλημμύρες στη 
Μάνδρα.

ΜΑΡΙΑ-ΝΙΚΗ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ
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1  Εκτός ιδιωτικών κλινικών οι πανεπιστημιακοί
γιατροί

Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 15 Ημερομηνία
έκδοσης:

06-03-2019

Επιφάνεια: 196.26 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΤΙ ΠΡΟΒΛΕΠΕΙ ΤΟ ΠΟΛΥΝΟΜΟΣΧΕΔΙΟ

Εκτός ιδιωτικών κλινικών οι πανεπιστημιακοί γιατροί
ΤΗΣ ΜΑΡΘΑΣ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

Τ
ην πόρτα των ιδιωτικών κλινικών στους 
πανεπιστημιακούς γιατρούς... κλείνει το 
πολυνομοσχέδιο του υπουργείου Υγείας 
που έχει κατατεθεί στη Βουλή. Προβλέπονται 

μάλιστα και αυστηρές κυρώσεις για όσους ετη- 
μείνουν στην παράλληλη απασχόληση, γεγονός 
που έχει προκαλέσει έντονες αντιδράσεις.

Και παρότι στο ίδιο πολυνομοσχέδιο δεν 
γίνεται αναφορά στα ιδιωτικά ιατρεία αλλά 
μόνο στις ιδιωτικές κλινικές, πηγές εκτιμούν ότι 
αποτελεί το πρώτο καθοριστικό βήμα - εφόσον 
ψηφιστεί - για επιστροφή στο καθεστώς που 
είχε δημιουργηθεί το 2001, με τον τότε υπουργό 
υγείας Αλέκο Παπαδόπουλο να επαναλαμβάνει

ότι «το ανήθικο προνόμιο των πανεπιστημιακών 
θα πρέπει να τελειώσει οριστικά».

Σε κάθε περίπτωση, η θέσπιση πλήρους και 
αποκλειστικής απασχόλησης για τα μέλη ΔΕΠ 
αποτελεί αιτία πολέμου για τους πανεπιστημια
κούς γιατρούς, με τους ίδιους να επιμένουν στον 
διακριτό ρόλο ανάμεσα στις πανεπιστημιακές 
κλινικές και στις κλινικές του ΕΣΥ.

ΑΝΤΙΔΡΑΣΕΙΣ. Επιπλέον, οι Σύλλογοι Μελών 
ΔΕΠ των Ιατρικών Σχολών της χώρας σε χθε
σινή ανακοίνωσή τους υποστηρίζουν ότι με 
τη διάταξη αυτή διαχωρίζονται οι καθηγητές 
Ιατρικής από όλους τους άλλους καθηγητές οι 
οποίοι έχουν τη δυνατότητα να ασκούν επαγ
γελματικές δραστηριότητες εφ’ όσον καλύπτουν

τις ακαδημαϊκές τους υποχρεώσεις. «Η τακτική 
αυτή και η επιθετική πολιτική που εφαρμόζει η 
κυβέρνηση ενάντια στους πανεπιστημιακούς 
ιατρούς μόνο αρνητικά αποτελέσματα για την 
κοινωνία μπορεί να έχει, τόσο για το κλινικό 
όσο και για το εκπαιδευτικό και το ερευνητι
κό έργο που επιτελούν οι πανεπιστημιακοί 
ιατροί που είναι τοποθετημένοι και λειτουρ
γούν σε νοσοκομεία» υπογραμμίζουν στην 
ίδια ανακοίνωση. Υπό τα δεδομένα αυτά, οι 
πανεπιστημιακοί γιατροί ζητούν την απόσυρση 
του επίμαχου άρθρου 21 που προβλέπει «την 
επιβολή διοικητικών κυρώσεων στις κλινικές 
που επιτρέπουν την παροχή υπηρεσιών υγείας 
σε πανεπιστημιακούς ιατρούς ή ιατρούς ΕΣΥ 
που εργάζονται σε πανεπιστημιακές κλινικές».
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1  Στα «μαχαίρια» εργαζόμενοι με διοίκηση
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 22 Ημερομηνία

έκδοσης:
06-03-2019

Επιφάνεια: 223.92 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ «ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΊΎΝΑΝ» - ΠΑΡΑΣΤΑΣΗ ΔΙΑΜΑΡΤΥΡΙΑΣ ΣΗΜΕΡΑ

Στα «μαχαίρια» εργαζόμενοι με διοίκηση
ΣΥΓΚΡΟΥΣΙΑΚΟ ΚΛΙΜΑ έχει δημι- 
ουργηθεί ανάμεσα στους συνδικα
λιστές και τη διοίκηση του «Ερρίκος 
Ντυνάν» με επίδικο το μέλλον του 
νοσοκομείου.

Το Σωματείο Εργαζομένων με 
ανακοίνωσή του κατήγγειλε τη δι
οίκηση του νοσοκομείου για «επίδει
ξη αυταρχισμού» επειδή απέρριψε 
«αίτημά του να του παραχωρηθεί το 
αμφιθέατρο για προγραμματισμένη 
εκδήλωση των μελών». Απόφαση

που, σύμφωνα με το Σωματείο, η 
διοίκηση δεν αναίρεσε ακόμα και 
όταν την ενημέρωσαν πως «στην 
εκδήλωση έχει προσκληθεί και θα 
παραβρεθεί ο αναπληρωτής υπουρ
γός Υγείας Παύλος Πολάκης, προ- 
κειμένου να εκφράσει την επίσημη 
θέση της Πολιτείας σχετικά με την 
εξέλιξη πώλησης του νοσοκομείου», 
ενώ «προχώρησε ακόμη παραπέρα 
οδηγούμενη από πανικό και αντικα
τέστησε την κλειδαριά της κεντρικής

Το Σωματείο 
W Εργαζομένων 
με ανακοίνωσή του 
καταγγέλλει «επίδειξη 
αυταρχισμού» επειδή 
δεν τους παραχωρήθηκε 
το αμφιθέατρο για 
προγραμματισμένη εκδήλωση 
στην οποία μάλιστα ήταν 
καλεσμένος και ο Π. Πολάκης

εισόδου του αμφιθεάτρου».
Το Σωματείο Εργαζομένων κα

ταγγέλλει τη διοίκηση για «απει
λές» και «κλίμα τρομοκρατίας», 
ανακοινώνει πως θα προχωρήσει 
σε δίωρη παράσταση διαμαρτυρίας 
σήμερα 1 -3 το μεσημέρι και καλεί 
τους εργαζομένους στην είσοδο 
του νοσοκομείου να υποδεχτούν 
τον αναπληρωτή υπουργό Υγείας.

Από την πλευρά της η διοίκηση 
δηλώνει ότι «δεν έχει καμία, επίση

μη ή ανεπίσημη, ενημέρωση από το 
υπουργείο Υγείας ή το γραφείο του 
αναπληρωτή υπουργού κ. Παύλου 
Πολάκη περί ενδεχόμενης επίσκε
ψής του στο νοσηλευτικό κέντρο». 
Ο αναπληρωτής υπουργός Υγείας, 
όπως αποσαφηνίζουν οι συνεργά
τες του, ανταποκρίθηκε σε κάλεσμα 
των εργαζομένων του νοσοκομεί
ου οι οποίοι του ζήτησαν να τους 
ενημερώσει για τις προθέσεις της 
κυβέρνησης για το «Ερρίκος Ντυ
νάν» στην εκδήλωση για την κοπή 
της πίτας για το νέο έτος του Σωμα
τείου Εργαζομένων, που θα πραγ
ματοποιηθεί στο αμφιθέατρο του 
νοσοκομείου. ΝΤΑΝΙΒΕΡΓΟΥ
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1  «Αθώο» το τριπλό εμβόλιο ιλαράς για πρόκληση
αυτισμού στα παιδιά

Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ
ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ

Σελ.: 8-9 Ημερομηνία
έκδοσης:

06-03-2019

Επιφάνεια: 294.36 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Αθώο» το τριπλό εμβόλιο ιλαράς για πρόκλη
Καταρρίπτεται ένας ακόμη μύθος του αντιεμβολιαστικού κινήματος

Τα παιδιά που κάνουν το τριπλό εμ
βόλιο ιλαράς-παρωτίτιδας-ερυθράς 
(MMR), δεν αντιμετωπίζουν αυξημένο 
κίνδυνο αυτισμού, κάτι που ισχύει ακό
μη και για όσα παιδιά μερικές φορές θε
ωρούνται υψηλού κινδύνου για κάτι τέ
τοιο.

Αυτό επιβεβαιώνει μια νέα μεγάλη 
δανική επιστημονική έρευνα, που έρχε
ται για μια ακόμη φορά να καθησυχάσει 
όσους γονείς φοβούνται -λόγω παρα
πληροφόρησης από τους πολέμιους των 
εμβολίων- ότι το παιδί τους κινδυνεύει 
με τη συγκεκριμένη νευροαναπτυξιακή 
διαταραχή, αν κάνει το εμβόλιο, το 
οποίο όλοι οι ειδικοί θεωρούν απολύτως 
αναγκαίο, σε μια εποχή μάλιστα που 
παγκοσμίως -και στην Ελλάδα- αυξά
νονται τα περιστατικά ιλαράς και τόσο 
ο Παγκόσμιος Οργανισμός Υγείας όσο 
και η Unicef έχουν απευθύνει πρόσφατα 
σχετικές προειδοποιήσεις.

Οι ερευνητές, με επικεφαλής τον δρα 
‘Αντερς Χβίιντ του Τμήματος Ερευνών 
Επιδημιολογίας του Ινστιτούτου Statens 
Serum της Κοπεγχάγης, που έκαναν τη 
σχετική δημοσίευση στο αμερικανικό 
ιατρικό περιοδικό «Annals of Internal 
Medicine» ανέλυσαν στοιχεία για πε
ρισσότερα από 657.000 παιδιά που γεν
νήθηκαν την περίοδο 1999-2010, μετα
ξύ των οποίων ήσαν περίπου 6.500 που 
είχαν διαγνωσθεί με διαταραχή του φά
σματος του αυτισμού.

Η νέα μελέτη -όπως και άλλες στο 
παρελθόν- δεν βρήκε καμία σχέση ανά
μεσα στο εμβόλιο και στον κίνδυνο αυ
τισμού. Δεν διαπίστωσε να υπάρχει αυ
ξημένος κίνδυνος για καμία απολύτως 
ομάδα παιδιών που εξέτασε: αγόρια, κο
ρίτσια, παιδιά που άργησαν να κάνουν 
το εμβόλιο, παιδιά με μεγαλύτερης ηλι

κίας γονείς, παιδιά με πολύ χαμηλό βά
ρος, παιδιά που είχαν γεννηθεί πολύ 
πρόωρα, παιδιά με μητέρα που κάπνιζε 
στην εγκυμοσύνη και παιδιά με αδέλφια 
που έχουν διαγνωσμένο αυτισμό (αν και 
παραμένει ακόμη ασαφές ποιοι ακριβώς 
βιολογικοί μηχανισμοί προκαλούν τον 
αυτισμό, η διαταραχή έχει εν μέρει γε
νετικό υπόβαθρο).

Μάλιστα βρέθηκαν ενδείξεις ότι το 
εμβόλιο σχετίζεται με ελαφρώς μικρό
τερο κίνδυνο αυτισμού στα κορίτσια και

στα παιδιά που γεννήθηκαν μεταξύ 
1999-2001.

«Υπάρχουν πραγματικά ισχυρά επι
στημονικά ευρήματα ότι δεν υπάρχει 
καμία συσχέτιση», τόνισε ο Χβίιντ και 
θύμισε ότι «πριν λίγα χρόνια είδαμε 
ακόμη και τον Ντόναλντ Τραμπ κατά 
την προεκλογική προεδρική εκστρατεία 
του να στέλνει μηνύματα στο Twitter 
ότι ο εμβολιασμός προκαλεί αυτισμό».

Ο όλος θόρυβος είχε ξεκινήσει από 
μια μικρή μελέτη του γιατρού ‘Αντριου

ση αυτισμού στα παιδιά

Γουέικφιλντ 1998 στο ιατρικό περιοδικό 
«The Lancet», η οποία τελικά είχε απο
συρθεί ως αναξιόπιστη, καθώς, μεταξύ 
άλλων, ο συγγραφέας της βρέθηκε να 
έχει πληρωθεί από δικηγορική εταιρεία, 
η οποία ήθελε να μηνύσει μια εταιρεία 
παραγωγής εμβολίων, ενώ ο ίδιος είχε 
παράλληλα ήδη καταθέσει μια δική του 
πατέντα για ένα υποτίθεται ασφαλέστε
ρο εμβόλιο που είχε αναπτύξει. Τελικά 
απαγορεύθηκε στον Γουέικφιλντ να 
ασκεί το ιατρικό επάγγελμα.

Από το 1998 αρκετές μελέτες δεν 
έχουν βρει καμία σχέση ανάμεσα στο 
τριπλό εμβόλιο και στον αυτισμό, αλλά 
το αντιεμβολιαστικό κίνημα -που σε αρ
κετές χώρες συμβαδίζει με έναν αντικα- 
θεστωτικό και αντιελιτίστικο λάίκισμό- 
επιμένει να αμφισβητεί την ασφάλεια 
του εμβολίου. Θα μπορούσε να υποθέ
σει κανείς ότι δύσκολα θα πειστεί ακό
μη και από τη νέα καθησυχαστική μελέ
τη, παρ’ όλους τους κινδύνους που κάτι 
τέτοιο ενέχει για τα παιδιά.
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1  Πέθανε ο παραγωγός ιπς εκπομπής «Στην υγεία
μας»

Πηγή: STAR PRESS Σελ.: 27 Ημερομηνία
έκδοσης:

06-03-2019

Επιφάνεια: 1024.83 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 4295

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Mil I I
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BaoiAns Λάσκαρα

Τετάρτη β Μαρτίου 2019

Ποια θα έχει τελικά δίπλα 
του στη νέα εκπομπή;

Ο Πέτρος
ΚωστόποιιίΙος
ιράχνει... γυναίκα!
Ο ΠΕΤΡΟΣ Κωστόπουλοε μετά το 
κλείσιμο xns επιχείρησηε με τα 
σάντουιτε σχο κέντρο φαίνεται 
πωε επιστρέφει στην τηλεόραση.
Οι συζητήσει με το Open σύμ
φωνα με πληροφορίεε είναι σε 
προχωρημένο επίπεδο και, 
όπωε όλα δείχνουν, θα αναλά- 
βει τη μεσημεριανή εκπομπή 
του σταθμού το Σαββατοκύρια
κο. Χρειάζεται, όμωε, και μια συμ- 
παρουσιάστρια στο πλευρό του! 
Σύμφωνα με xis τελευταίεε πλη
ροφορία, στο τραπέζι αυτήν τη 
στιγμή έχουν πέσει τα ονόματα xns 
Μαντώε Γ αστεράτου και xns Ευαγ- 
γελίαε Αραβανή.

Πέθανε ο παραγωγός ιπς 
εκπομπής «Στην υγεία μας»

Εργαζόταν για την εκπομπή 
μαζί με τη σύζυγό του, Βίκυ 
Λάσκαρη, και το γιο tous,
Γιάννη, από την πρώτη μέρα 
που βγήκε στον αέρα ms 
NET, τον Οκτώβριο του 2004.

Ε
φυγε» από τη ζωή, ξαφνικά το 
μεσημέρι xns Κυριακής, ο πα- 
ραγωγόε xns εκπομπή5 «Στην 
υγειά pas, ρε παιδιά» και στενό5 φίλθ3 του 

Σπύρου Παπαδόπουλου, Βασίληε Λάσκα- 
pns. Η κηδείατου θα γίνει σήμερα axis 
15:00, στο Α' Νεκροταφείο.

Ο BaoiAns Λάσκαρης, άνθρωπος 
που αγάπησε πολύ το ελληνικό τρα
γούδι, εργαζόταν για την εκπομπή μα
ζί με τη σύζυγό του, Βίκυ Λάσκαρη, και 
το γιο τους, Γ ιάννη, από την πρώτη μέ
ρα που βγήκε στον αέρα xns NET, τον

Οκτώβριο του 2004. Η nGonoios Χριστί
να Αλεξανιάν έκανε γνωστή τη δυσάρε
στη είδηση μέσω svos μηνύματος στο 
προσωπικό προφίλ xns σε facebook και 
instagram. Δημοσίευσε μία φωτογρα
φία μαζί με τον εκλιπόντα και έγραψε: 
«Εφυγες και πηγέβ μακριά.. Βασίλη 
μου αγαπημένε! Μόνο χαρέβ θα θυ
μάμαι από σένα. Γενναιόδωρος, πλη
θωρικός και λεβέντης. Άντρας παλιάς 
κοπής, όπως σου έλεγα. Η αρχοντιά 
σου, το ζεϊμπέκικο σου, το γέλιο σου, το 
χιούμορ σου, η αγάπη για το κοριτσάκι 
σου -αχ Βικούλα μου- όλα αυτά τα κλει
δώνω στην καρδιά μου.Ήσουν παρά
δειγμα ανθρώπου! Στην υγεία pas λέγα
με και τσουγκρίζαμε. Τώρα στην μνήμη 
σου θα πιούμε και την λεβεντιά σου θα 
θυμόμαστε. Σεμνός και xansivos. Αυτό 
ήσουν. Vicky Laskari, Βικούλα μου|ή 
κοινή μοίρα του θανάτου είναι η μόνη πα
ρηγοριά. Καλή αντάμωση λοιπόν».

ΕίΜηνίδα πεθερά έμαθε 
ην Πάμεθαία ντοΠμαδάκι

ΠΑΜΕΛΑ Αντερσον ήρθε στην Ελλάδα για 
ν πρεμιέρα του «It's Show Time» στο Open 
και, μεταξύ άλλων, μίλησε στον Νίκο Κο- 

κλώνη και για την Ελληνίδα πεθερά xns. Os 
γνωστόν, ο πρώτος σύζυγός xns και πατέρας 
των δύο γιων xns, Τόμι Λι, έχει Ελληνίδα μη
τέρα Όπως, λοιπόν, είπε η ηθοποιός που 
έγινε γνωστή μέσο από το ρόλο xns στο 
«Baywatch», η πεθερά xns μαγείρευε διά
φορα ελληνικά φαγητά για τα δύο αγόρια 

«, μάλιστα από εκείνη έμαθε και η ίδια 
τη συνταγή για τα ντολμαδάκια.

Ο Nixos KoKAtiivns, μάλιστα, την ηρο- 
Β κάλεσε να κλείσει τα μάτια xns και να δοκι

μάσει διάφορα ελληνικά φαγητά, τα οποία 
* Πάμελα Αντερσον αναγνώρισε με ευκο

λία. Καθώε η ηθοποιός και ακτιβίστρια τα 
τελευταία χρόνια είναι vegan, πολλά από 
τα παραδοσιακά ελληνικά πιάτα είναι ιδανκ 
κά για τη διατροφή xns.

Η μητέρα του frontman των Motley 
Crue, Τόμι Λι, λεγόταν Βασιλική Παπαδη- 
μητριού και έφυγε από τη ζωή το 2012. Η 
πεθερά xns Πάμελα Αντερσον είχε συμ- 
μετάσχει στα καλλιστεία για την ανάδει
ξη xns Miss Ελλάς το 1957, χωρίς όμω$ 
να διακριθεί. Ο Τόμι Λι και η Πάμελα γνω
ρίστηκαν axis 15 Φεβρουάριου του 1995 
και παντρεύτηκαν 96 ώρες αργότερα, oris 
19 Φεβρουάριου. Ο γάμος τελέστηκε στην 
παραλία και η Πάμελα φορούσε μπικίνι. Χώ
ρισαν οριστικά το 2008.
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